
 

Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Barczewie 

22 września 2016 r. 

 

 

 

Miejsce spotkania: Urząd Miejski, Plac Ratuszowy 1- sala konferencyjna, godz. 13:30 

 

 

Tematy omawiane na spotkaniu: 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Wyniki egzaminów zewnętrznych w szkołach podstawowych i gimnazjach 

3. Program Bezpieczna + - wyniki konkursu 

4. Reforma oświaty – przygotowania, propozycje 

5. Projekt „Maluch” - kontynuacja 2017 r. 

6. Program Umiem Pływać w 2017 r. 

7. Klasy sportowe w roku szkolnym 2017/2018 

8. sprawozdanie z pozyskania środków zewnętrznych przez szkoły i przedszkola 

w pierwszym półroczu 2016 r. 

9. Subwencja oświatowa – kalkulacja kosztów 

10. Remonty placówek oświatowych 

11. Uchwały – zaopiniowanie uchwał przygotowanych na najbliższą sesję 

12. Sprawy różne i wolne wnioski 

 

AD 1 

Pan Surmański powitał wszystkich obecnych i rozpoczął posiedzenie komisji. 

Posiedzenie komisji rozpoczęła dyskusja na temat utworzenia klasy dla 17 uczniów z terenu 

gminy. Rekrutacja jednak jeszcze trwa (5 październik – drugi termin) i możliwe, że ich 

liczba się jeszcze zwiększy. Pan Burmistrz zadał pytanie P. Chyżyńskiej, czy środki 

finansowe na ten cel  zostały zabezpieczone oraz jakie jest stanowisko komisji w tej sprawie. 



Pani Dyrektor potwierdziła dostępność środków do końca roku, natomiast komisja była 

zgodna co do utworzenia tej klasy. 

AD2 

Wyniki egzaminów w szkołach podstawowych przedstawiają się następująco: 

• Szkoła Podstawowa w Wipsowie – I stanin 

• Szkoła Podstawowa w Ramsowie – mała liczba uczniów 

• Szkoła Podstawowa w Lamkowie – III stanin 

• Szkoła Podstawowa w Kronowie – I stanin 

• Zespół Szkół w Łęgajnach – IV stanin 

• Szkoła Podstawowa w Bartołtach Wielkich – I stanin 

• Szkoła Podstawowa w Barczewie – II stanin 

 

Przewodniczący Komisji zaapelował do rozmówców, iż II stanin w Szkole Podstawowej w 

Barczewie jest bardzo niepokojący, ponieważ nastąpił zdecydowany spadek. W roku 2015 

to był III stanin, natomiast w roku 2014  - V stanin. Pan Rafał zadał pytanie, jakie są 

przyczyny tego stanu rzeczy. Pani Chyżyńska podkreśliła, iż P. Dyrektor Szkoły 

Podstawowej wprowadziła system polegający na tym, iż wszystkie klasy uczył jeden 

nauczyciel matematyki. Komisja jest zgodna w kwestii, że jeden nauczyciel nie może być 

winny niskiemu poziomowi nauczania. Należy wziąć pod uwagę dłuższy okres – 6 lat. Pani 

dyrektor uznała, że nie ma sensu porównywać wyników z innymi szkołami, jednak P. 

Burmistrz oczekuje diagnozy i niezbitych dowodów. Pan Surmański oczekuje sprawdzenia 

ile razy Dyrektor szkoły był nieobecny i z jakich powodów. Należałoby również 

sprawdzić,czy nauczyciel otrzymał wsparcie psychologa lub dyrektora. Biorąc pod uwagę 

pytania i prośby skierowane przez P. Surmańskiego do Dyrektora S. P, w sprawie 

wyjaśnienia takiego stanu rzeczy wpłynęły tylko szczątkowe informacje. Pan Rafał uważa, 

iż wobec Dyrektora S. P w Barczewie powinny być wyciągnięte konsekwencje. Ponadto 

zdaniem P. Surmańskiego oraz P. Maciejewskiego zachowanie Pani Dyrektor w stosunku do 

rodziców uczniów również pozostawia wiele do życzenia. Jedno dziecko zostało nawet 

przeniesione, wolą rodziców do innej szkoły (w Bartołtach Wielkich).  Pan Burmistrz 

zapytał, czy Kurator wiedział o problemach w Podstawówce. P. Andrzej Moszczyński 

zaproponował, aby komisja wraz z Burmistrzem  skonfrontowali się z P. Dyrektor i 

wspólnie ustalili pewne kwestie 



P. Rafał uważa takie działanie, za niecelowe, gdyż Dyrektor Pastuszenko unika wszelkich 

spotkań, mimo iż stale jest proszona o obecność. 

Pan Maciejewski wykazał chęć wystąpienia z wnioskiem o wyjaśnienie powyższych kwestii 

do Burmistrza, natomiast Burmistrz wystąpi z wnioskiem do Kuratora Oświaty. Pan 

Burmistrz przychyla się do prośby komisji po zebraniu odpowiednich dowodów. 

 

AD 3 

Zakwalifikowali się: 

• Stowarzyszenie Na rzecz Edukacji Dzieci 

• Niepubliczne Gimnazjum w Lamkowie 

• Szkoła Podstawowa w Lamkowie 

Gimnazjum w Barczewie nie zakwalifikowało się do programu „Bezpieczna +”. Wniosek 

został złożony i kwota została zabezpieczona. Wyniki nie zostały jeszcze ogłoszone, została 

kwota z drugiej puli, więc ciągle jest jeszcze szansa. 

Ciąg dalszy tej kwestii zostanie omówiony na kolejnym spotkaniu komisji. 

 

AD 4 

Reforma ma polegać na tym, aby dziecko przebywało jak najdłużej w jednej szkole z tymi 

samymi nauczycielami. 

Pani Dyrektor Chyżyńska nie jest w stanie przeliczyć zwolnień, gdyż nieznana jest jej 

jeszcze siatka godzin. W przyszłym roku spodziewanych jest 73 uczniów, tj. 3 klasy. 

Wówczas straci pracę 4 nauczycieli. 

Klasę zerową komisja proponuje utworzyć w Szkole Podstawowej. 

Pani Alina Jakończuk proponuje utworzyć dwie szkoły podstawowe, tak aby powstała 

rywalizacja. Pan Rafał sugeruje, aby zerówkę zrobić w małym budynku Szkoły 

Podstawowej, ze względu na położenie niedaleko przedszkola. Komisja jest  zgodna w 

aspekcie rejonizacji uczniów. Padł pomysł zorganizowania również spotkania 

konsultacyjnego z rodzicami, gdyż komisja uważa , że szkoła jest dla uczniów, a za 

uczniami stoją rodzice, których głos powinien być decyzyjny. 

 



P. Andrzej Maciejewski stwierdził, iż należy utworzyć szkołę dla uczniów 

niepełnosprawnych. Komisja zastanawia się nad tym który budynek szkoły przystosować, 

wymagane będzie zamontowanie windy. 

Łącznie jest 76 osób, z czego 7 osób poza obowiązkiem szkolnym. 36 osób jest 

dowożonych. 

Pan Burmistrz poprosił p. Dyrektor Chyżyńską o rozpisanie ile będzie dzieci ogółem, ilu 

dowożonych i wówczas podejmie decyzję. Kolejną sprawa jest sprawdzenie ilu uczniów 

zgodnie z nową reformą pójdzie do szkoły w Bartołtach Wielkich. Trzeba wziąć pod uwagę 

koszt prowadzenia szkoły i zatrudnienia nauczyciela. 

 

W następnym roku p. Dyrektor proponuje utworzyć następujące klasy : 

• klasy II – 59 - uczniów 

• klasy III – 5-115 uczniów 

• klasy IV – 5 – 130 uczniów 

• klasy V – 3 – 88 uczniów 

• klasy VI – 3 – 74 uczniów 

• klasy VII – 4 – 105 uczniów 

 

Liczba oddziałów wynosi 34, 867 uczniów(Gimnazjum i Podstawówka). 

 

Komisja prosi P. Chyżyńską o stosowne przeliczenia. 

Pan Burmistrz prosi o przekazanie materiałów sporządzonych przez p. Chyżyńską 

AD 5   

Kontynuacja projektu. Został złożony wniosek na kolejne 90 tys. (II moduł) do z 

zagospodarowania na ten rok. 

AD 6 

Program działa nadal od 12 września. Trzeba złożyć propozycję do budżetu. 

AD 7 

Temat przełożony do monitorowania w dalszym czasie. 

AD 8 

Sprawozdanie zostanie przekazane Komisji do zapoznania się i omówione na następnym 

spotkaniu 



 

Ad 9 

Punkt omówiony zostanie na kolejnym spotkaniu Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw 

Społecznych. Pan Rafał chciałby zaprosić p. dyr. Lawendę na spotkanie. Pani Chyżyńska 

zapewniła obecność Radcy Prawnego na każdej sesji. 

Ad 10 

Remont dachu w Gimnazjum, przyznane są środki 15 tys. 

W Łęgajnach remont jest prawie  ukończony. Termin oddania obiektu jest obecnie ustalany. 

Zagadnienie szerzej omówione zostanie na następnym spotkaniu. 

AD 11 

Komisja pozytywnie opiniuje uchwały na najbliższą sesję 

AD 12 

Pan Surmański przedstawił pismo pana Dariusza Mielniczuka dotyczące zachowania 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Barczewie podczas zebrania Rady Rodziców. 

Przewodniczący prosi o wyjaśnienie sprawy i wyciągnięcie konsekwencji. 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

 

                                           
   Rafał Surmański 
 

 

 


